

Title (en)

Apparatus for making, portioning, bagging and storing clear ice cubes.

Title (de)

Vorrichtung zum Herstellen, Portionieren, Abfüllen und Lagern von klaren Kleineiskörpern.

Title (fr)

Appareil pour la production, la distribution, la mise en sac et le stockage de glaçons transparents.

Publication

EP 0431207 A1 19910612 (DE)

Application

EP 89122443 A 19891205

Priority

EP 89122443 A 19891205

Abstract (en)

The compact apparatus for making, portioning, bagging and storing clear ice cubes (1) comprises at least one freezing device (10), an insulated intermediate storage housing (20) mounted below this with a bottom-side outlet opening (27), a device (40) for portioning and bagging the ice cubes (1) into bags (2) and an insulated storage housing (30) mounted below this for bags (3) filled with ice cubes (1). In the intermediate storage housing (20), there is provided a bottom plate (21) which is suspended movably on springs (22), is inclined towards the outlet opening (27) and, depending upon the weight of the ice cubes (1), actuates limit switches (23). To disperse the ice cubes (1) and for transport of the same to the outlet opening (27), rotating turnstiles (26) and a rotating tubular worm (25) are provided. The portioning and bagging device (40) has a filling chamber (41) with one cover-side and one bottom-side scissors-type closure (42, 43). The storage housing (30) has a charging opening (33) closed with a strip curtain and a removal opening (34) closed with a pivoting flap. In front of the removal opening (34), possibly also in front of the charging opening (33), a cold air veil (35) is produced with the aid of a refrigerating machine (36) with evaporator (37), which veil prevents the penetration of warm air into the storage container and at the same time keeps the storage temperature below freezing point. Inside the storage container (30), a slide plate (31) is suspended at an angle on springs (32) in such a manner that the filled bags (3) collect in the region of the removal opening (34). <IMAGE>

Abstract (de)

Die kompakte Vorrichtung zum Herstellen, Portionieren, Abfüllen und Lagern von klaren Kleineiskörpern (1) umfaßt wenigstens eine Gefriereinrichtung (10), ein darunter montiertes, isoliertes Zwischenlagergehäuse (20) mit einer bodenseitigen Auslaßöffnung (27), einer Einrichtung (40) zum Portionieren und Abfüllen der Kleineiskörper (1) in Beutel (2) und ein darunter montiertes isoliertes Lagergehäuse (30) für mit Kleineiskörpern (1) gefüllte Beutel (3). Im Zwischenlagergehäuse (20) ist eine an Federn (22) beweglich aufgehängte Bodenplatte (21) vorgesehen, die zur Auslaßöffnung (27) hin geneigt ist und in Abhängigkeit vom Gewicht der Kleineiskörper (1) Endschalter (23) betätigt. Zum Auflockern der Kleineiskörper (1) und zum Transport derselben zur Auslaßöffnung (27) sind rotierende Drehkreuze (26) sowie eine rotierende Rohrschnecke (25) vorgesehen. Die Portionier- und Abfülleinrichtung (40) besitzt eine Füllkammer (41) mit je einem deckenseitigen und bodenseitigen Scherenverschluß (42, 43). Das Lagergehäuse (30) besitzt eine mit einem Streifenvorhang verschlossene Einwurföffnung (33) und eine mit einer Schwenklappe verschlossene Entnahmeöffnung (34). Vor der Entnahmeöffnung (34), gegebenenfalls auch vor der Einwurföffnung (33) wird mit Hilfe einer Kältemaschine (36) mit Verdampfer (37) ein Kaltluftschleier (35) erzeugt, der das Eindringen von Warmluft in den Lagerbehälter verhindert und gleichzeitig die Lagertemperatur unterhalb des Gefrierpunktes hält. Im Inneren des Lagerbehälters (30) ist eine Rutschplatte (31) an Federn (32) derart schräg aufgehängt, daß sich die gefüllten Beutel (3) im Bereich der Entnahmeöffnung (34) sammeln.

IPC 1-7

F25C 5/18

IPC 8 full level

F25C 5/00 (2006.01); **F25C 5/18** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F25C 5/18 (2013.01 - EP US); **F25C 5/24** (2017.12 - EP US)

Citation (search report)

- [A] US 4771609 A 19880920 - FUNABASHI TAKEAKI [JP]
- [A] US 4404817 A 19830920 - COX III HERMAN G [US]
- [A] US 3543811 A 19701201 - LAMKA CHARLES E, et al
- [AD] US 4084725 A 19780418 - BUCHSER WILLIAM J

Cited by

EP1020355A1; EP1699699A4; EP2660157A3; EP1930672A3

Designated contracting state (EPC)

DE ES IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0431207 A1 19910612; US 5088300 A 19920218

DOCDB simple family (application)

EP 89122443 A 19891205; US 62328590 A 19901205